
Protokół Nr XIII/2011 

z sesji Rady Powiatu Lęborskiego 

odbytej dnia 21 grudnia  2011 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1200 

 

Zakończenie obrad: 

 Godz. 1515 

 

Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

W dniu  21 grudnia 2011 roku w sesji uczestniczyło 17 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po powitaniu radnych oraz gości 

stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 16 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 



Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu Powiatu        

w okresie między sesjami.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/73/2011 Rady 

Powiatu Lęborskiego z dnia 26 października 2011 roku w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 

2012 rok oraz podjęcie uchwały.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Urzędu Pracy w 

Lęborku oraz podjęcie uchwały.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej pn. 

„Wsparcie dla osób w pieczy zastępczej” od 01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku oraz 

podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Powiatowego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy  

w rodzinie na lata 2012 – 2015 oraz podjęcie uchwały.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Integracji Społecznej i 

Zawodowej Osób Niepełnosprawnych od 01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku oraz 

podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Lęborskiego na lata 2012-2025 oraz podjęcie uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Lęborskiego na 

rok 2012 oraz podjęcie uchwały.  

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

16. Zamknięcie obrad.   

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

 



Wiktor Tyburski  Starosta Lęborski wniósł o rozpatrzenie projektu uchwały w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-

2025 oraz rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/295/10 

Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 5 marca 2010 roku w sprawie zabezpieczenia 

środków finansowych jako wkładu własnego na realizację zadania Pt. „budowa 

lądowiska dla helikopterów w celu poprawy dostępności do Szpitalnego Oddziału 

Ratunkowego i poprawy jakości ratownictwa medycznego w Powiecie Lęborskim” 

wnioskowanego przez Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Zakład Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku do współfinansowania ze środków dostępnych w ramach 

Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2007-2013. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zaproponował  rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Lęborskiego na lata 2011-2025 w pkt 5, natomiast projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr XL/295/10 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 5 marca 2010 

roku w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 

realizację zadania Pt. „budowa lądowiska dla helikopterów w celu poprawy 

dostępności do Szpitalnego Oddziału Ratunkowego i poprawy jakości ratownictwa 

medycznego w Powiecie Lęborskim” wnioskowanego przez Samodzielny Publiczny 

Specjalistyczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Lęborku do współfinansowania ze 

środków dostępnych w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 

na lata 2007-2013 w pkt 7 przedstawionego porządku obrad. 

Dalej przedstawił porządek  obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu Powiatu        

w okresie między sesjami.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025 oraz podjęcie uchwały. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/295/10 Rady 

Powiatu Lęborskiego z dnia 5 marca 2010 roku w sprawie zabezpieczenia 

środków finansowych jako wkładu własnego na realizację zadania Pt. „budowa 

lądowiska dla helikopterów w celu poprawy dostępności do Szpitalnego Oddziału 

Ratunkowego i poprawy jakości ratownictwa medycznego w Powiecie 



Lęborskim” wnioskowanego przez Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Lęborku do współfinansowania ze środków dostępnych w 

ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2007-2013 

oraz podjęcie uchwały.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/73/2011 Rady 

Powiatu Lęborskiego z dnia 26 października 2011 roku w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 

2012 rok oraz podjęcie uchwały.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Urzędu Pracy 

w Lęborku oraz podjęcie uchwały.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej 

pn. „Wsparcie dla osób w pieczy zastępczej” od 01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku 

oraz podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Powiatowego 

programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy  

w rodzinie na lata 2012 – 2015 oraz podjęcie uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Integracji Społecznej i 

Zawodowej Osób Niepełnosprawnych od 01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku oraz 

podjęcie uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Lęborskiego na lata 2012-2025 oraz podjęcie uchwały.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Lęborskiego 

na rok 2012 oraz podjęcie uchwały.  

15. Interpelacje  i zapytania radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

18. Zamknięcie obrad.   

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż do chwili 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie do protokołu z ostatniej sesji. 

W związku z powyższym Rada w obecności 16 radnych –  przyjęła protokół  

Nr  XII/2011 z sesji odbytej dnia 23 listopada 2011 roku. 

 



Ad.4 

Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac 

Zarządu Powiatu w okresie miedzy sesjami. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.5 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011-2025 oraz podjęcie 

uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011- 2025. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2011- 

2025. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 



 

 

Ad.6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Powiatu Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XL/295/10 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 5 marca 2010 roku w 

sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 

realizację zadania Pt. „budowa lądowiska dla helikopterów w celu 

poprawy dostępności do Szpitalnego Oddziału Ratunkowego i poprawy 

jakości ratownictwa medycznego w Powiecie Lęborskim” 

wnioskowanego przez Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Lęborku do współfinansowania ze środków 



dostępnych w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i 

Środowisko na lata 2007-2013 oraz podjęcie uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w zmiany 

uchwały nr XL/295/10 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 5 marca 2010 roku w 

sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację 

zadania Pt. „budowa lądowiska dla helikopterów w celu poprawy dostępności do 

Szpitalnego Oddziału Ratunkowego i poprawy jakości ratownictwa medycznego w 

Powiecie Lęborskim” wnioskowanego przez Samodzielny Publiczny Specjalistyczny 

Zakład Opieki Zdrowotnej w Lęborku do współfinansowania ze środków dostępnych 

w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2007-2013 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany uchwały nr XL/295/10 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 5 marca 

2010 roku w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu 

własnego na realizację zadania Pt. „budowa lądowiska dla helikopterów w 

celu poprawy dostępności do Szpitalnego Oddziału Ratunkowego i poprawy 

jakości ratownictwa medycznego w Powiecie Lęborskim” wnioskowanego 

przez Samodzielny Publiczny Specjalistyczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 

Lęborku do współfinansowania ze środków dostępnych w ramach Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko na lata 2007-2013 

  Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 



Ad.8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XI/73/2011 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 26 października 2011 

roku w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 2012 rok oraz 

podjęcie uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XI/73/2011 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 26 października 

2011 roku w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 2012 rok. 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany uchwały Nr XI/73/2011 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 26 

października 2011 roku w sprawie przyjęcia Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami na 2012 

rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego 

Urzędu Pracy w Lęborku oraz podjęcie uchwały.  

 



 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany Statutu Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany Statutu Powiatowego Urzędu Pracy w Lęborku  

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.10 

Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie przyjęcia Programu 

Aktywności Lokalnej pn. „Wsparcie dla osób w pieczy zastępczej” od 

01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku oraz podjęcie uchwały. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej pn. „Wsparcie dla osób w pieczy 

zastępczej” od 01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 



Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej pn. „Wsparcie dla osób w pieczy 

zastępczej” od 01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

Ad.11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji 

Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2012 – 2015 oraz podjęcie 

uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej pn. „Wsparcie dla osób w pieczy 

zastępczej” od 01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych – 16 głosami „za przy 1 głosie 

„wstrzymującym” podjęła uchwałę  w sprawie przyjęcia Programu Aktywności 

Lokalnej pn. „Wsparcie dla osób w pieczy zastępczej” od 01.01.2012 roku do 

31.12.2013 roku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

 

Ad.12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Integracji 

Społecznej i Zawodowej Osób Niepełnosprawnych od 01.01.2012 roku 

do 31.12.2013 roku oraz podjęcie uchwały. 



Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Programu Integracji Społecznej i Zawodowej Osób Niepełnosprawnych od 

01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki 

Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt 

uchwały. 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

przyjęcia Programu Integracji Społecznej i Zawodowej Osób 

Niepełnosprawnych od 01.01.2012 roku do 31.12.2013 roku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

Ad.13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2012-2025 oraz podjęcie 

uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projektu uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2012-2025. 

 Następnie przedstawił uchwałę nr 230/p118/F/II/11 Składu Orzekającego 

regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 6 grudnia 2011 roku w sprawie 

opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Lęborskiego na lata 2012-2025. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 Dalej przekazał, iż Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu 9 grudnia br. 

przyjął opinię RIO do przedłożonego projektu uchwały bez uwag. 

 

   



Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara oceniając powyższy projekt uchwały 

przekazała, iż jest on uprzedmiotowiony, a nie upodmiotowiony. Powołała się na 

następujący zapis zawarty w objaśnieniach wartości przyjętych w wieloletniej 

prognozie finansowej powiatu lęborskiego na lata 2012-2025: 

 „Przy ustalaniu wydatków na wynagrodzenia w 2012 roku zaplanowano 

wzrost wynagrodzeń dla nauczycieli o 3,8% od miesiąca września 2012 roku a 

wynagrodzenia dla administracji i obsługi na poziomie obowiązujących angaży na 

koniec miesiąca września 2011 roku”. 

 Przy tym „Wydatki bieżące na rok 2012 uwzględniają średnioroczny wzrost 

cen towarów i usług konsumpcyjnych o 2,8% w stosunku do roku 2011”. 

 Natomiast w latach 2013 i 2014 założono zmniejszenie wydatków na 

wynagrodzenia związane z ograniczeniem zatrudnienia w administracji i obsłudze. 

W latach 2014, 2015 i 2019 zaplanowano regulację wynagrodzeń na poziomie 1%. 

 Odnosząc się do powyższego  poinformowała, iż jest to polityka osoby, która 

zaciska pasa ludziom bez względu na to co dzieje się w ich kieszeniach.  W ocenie 

radnej planowanie wynagrodzeń dla administracji i obsługi na poziomie 

obowiązujących w 2011 roku angaży jest niesprawiedliwe. W związku z powyższym 

będzie głosowała przeciwko podjęciu przedmiotowego projektu uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, iż wskaźniki które służą 

do przygotowania dokumentu są wskaźnikami makroekonomicznymi przyjętymi w 

skali całego kraju. Zapis w wieloletniej prognozie finansowej, który dotyczy angaży 

na koniec miesiąca wrzesnia, stanowi podstawę do obliczania puli środków 

potrzebnych do wypłaty wynagrodzeń. Dalej zapewnił, iż pracownicy administracji i 

obsługi nie będą gorzej traktowani. Strata dochodów, wynikająca z inflacji, będzie 

rekompensowana możliwością użycia innych narzędzi. Dodał, iż część pieniędzy 

potrzebnych na wynagrodzenia będzie refinansowana środkami pochodzącymi z 

funduszy zewnętrznych.  



 Odnosząc się do informacji o ograniczaniu zatrudnienia poinformował, iż 

będzie to spowodowane niżem demograficznym. Mniej dzieci w systemie oświaty to 

również  mniej pracy dla nauczycieli i tym samym mniej pracy dla administracji i 

obsługi. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara poinformowała, iż w wypowiedzi odniosła się 

do roku 2012 i do zaplanowanych na ten rok wynagrodzeń dla pracowników 

administracji i obsługi. Przekazała, iż nie zgadza się aby tych ludzi, pomimo 

wiadomego wzrostu cen towarów i usług, „gorzej” traktować. 

 

 Wobec braku dalszych głosów  Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 17 radnych –  14 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 2 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę  w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Lęborskiego na lata 2012-2025. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Lęborskiego na rok 2012 oraz podjęcie uchwały.  

 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Lęborskiego na rok 2012. 

 Następnie przedstawił uchwałę nr 229/p118/F/II/11 Składu Orzekającego 

regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 6 grudnia 2011 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Lęborskiego na rok 2012. 

 Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 Dalej przekazał, iż Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu 9 grudnia br. 

przyjął opinię RIO do przedłożonego projektu uchwały bez uwag. 

 

   



Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przedstawił zbiorczą opinię do projektu budżetu Powiatu 

Lęborskiego na rok 2012. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski , iż Zarząd Powiatu z satysfakcją przyjął 

powyższą opinię do przedłożonego projektu do projektu budżetu Powiatu 

Lęborskiego na rok 2012. 

 
Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Radny Grzegorz Palasz przekazał, iż przedstawiony projekt budżetu powiatu 

na 2012 rok nie satysfakcjonuje członków Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa. Dalej przedstawił następującą symulację: powiat Lęborski posiada 

ok. 220 km. dróg. Przy obecnym natężeniu ruchu drogowego oraz tonażu 

transportu, który się po drogach porusza należałoby co 10 lat wszystkie drogi 

odnowić. Koszt remontu 1 km. drogi szacuje się w granicach 0,5 mln zł. Aby co 10 

lat wyremontować drogi powiatowe należałoby rocznie dokonać odnowienia ok. 20 

km. dróg powiatowych i przeznaczyć na ten cel 11 mln zł. natomiast w budżecie 

powiatu zaplanowano środki w wysokości 700 tys zł.  

 Dalej przekazał, iż Komisja Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa 

wydała pozytywną opinie do przedłożonego projektu uchwały, ponieważ nie ma 

innego rozwiązana problemu w tej strukturze dochodów i wydatków jakie państwo 

narzuciło na jednostki samorządu terytorialnego. Nie jest temu winny ani Zarządu 

Powiatu ani Pani Skarbnik. Dochody powiatu to w dużej mierze tzw. środki 

znaczone, które musza zostać wydatkowane na określone w ustawie zadania. W 

przypadku dróg publicznych państwo narzuciło na samorząd realizacje zadań nie 

dając odpowiednich środków do ich realizacji. Z niepokojem stwierdził, że jeżeli w 

krótkim czasie nie nastąpią zmiany systemowe i nie zmienia się zasady 

finansowania utrzymania dróg publicznych to zagrożone zostanie  szeroko 

rozumiane pojęcie bezpieczeństwa. Jeżeli państwo nie powróci się  subwencji 

drogowej to za kilka lat drogi powiatowe kompletnie się rozsypią. 

 Na zakończenie poinformował, iż będzie głosował za przyjęciem budżetu 

powiatu na 2012 rok. 



 

 Radny Mirosław Lis poinformował, iż radni nie mają wpływu na budżet 

powiatu. Dalej przekazał, że przedłożony projekt budżetu powiatu jest 

niesprawiedliwy. Większość środków zapisanych w budżecie otrzymało miasto 

Lębork, natomiast tzw. „wieś” nie otrzymała nic,  nawet środków wypracowanych 

przez Składowisko Odpadów w Czarnówku. Na zakończenie stwierdził, iż budżet ten 

pogłębia dysproporcje pomiędzy wsią a miastem, dlatego będzie glosował przeciwko  

podjęciu przedmiotowego projektu uchwały. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż z zaciekawieniem wysłuchała 

wystąpienia radnego Grzegorza Palasza i przychyla się do jego wypowiedzi. 

 Następnie odnosząc się do tej części budżetu, która dotyczy zadań 

oświatowych poinformowała, iż po raz pierwszy nie przeznaczono na szkolnictwo w 

powiecie, poza zaplanowaną subwencję, ani jednej złotówki.  Środki na oświatę w 

budżecie powiatu na 2012 rok  zostały rozdysponowane na poziomie minimalnym. 

Dodała iż na Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki jako radna nie miała 

możliwości wpłynięcia na zmiany w budżecie. Mogła jedynie pytać, jednak nie 

zawsze uzyskiwała odpowiedz. Zgadza się ze stwierdzeniem, że radni mają niewielki 

wpływ na konstrukcje budżetu powiatu.  W związku z powyższym poinformowała, iż 

będzie ten budżet nazywać „budżetem Starosty”, a nie budżetem Rady Powiatu. 

Subwencja oświatowa, czyli tzw. pieniądze znaczone, zostały na oświatę rozdzielone 

co do złotówki i nie dołożono do oświaty nic więcej.  Dalej przekazała, iż po 

przeanalizowaniu poszczególnych typów szkół wynika, że subwencja nie zawsze 

rozdzielana jest sprawiedliwie. Te szkoły, które zgodnie z subwencją przekazywaną 

na jednego ucznia wypracowały więcej środków otrzymały mniej pieniędzy. Dodała, 

iż z punktu widzenia tych jednostek jest to niesprawiedliwy podział, ponieważ inne 

placówki wypracowały mniej a dostały więcej środków. W związku z powyższym, nie 

zgadza się ze stwierdzeniem, że niektóre szkoły są droższe i trzeba je zamykać.  

 Dalej zaapelowała do radnych, aby w kontekście innych ważnych rzeczy nie 

zapominali, że na oświacie nie wolno oszczędzać. Samorząd ma obowiązek zapewnić 

obywatelom edukację na wysokim poziomie i nie jest tak, że wsparcie państwa w 

postaci przekazywanej subwencji oświatowej powinno wystarczyć. 

 Na zakończenie zapytała na ile oddziałów zaplanowano środki w budżecie 

powiatu. Czy uwzględniono trzy oddziały, których zgodnie z danymi statystycznymi 

we wrześniu nie dokona się naboru. 

 



 Ryszard Wenta – Wicestarosta odnosząc się do wypowiedzi radnego 

Mirosława Lisa  poinformował, iż wpływy z tytułu zagospodarowania środków z 

ochrony środowiska zostały przedstawione w załączniku nr 12 do budżetu powiatu 

na 2012 rok. Wyjaśnił, iż podział tych środków wynika bezpośrednio z ustawy o 

ochronie środowiska. Wpływy z tytułu opłat i kar stanowią w 20 % dochód gminy a 

10 % dochód powiatu. Przekazał, iż środki te w budżecie powiatu przeznaczono na 

termomodernizacje ponadgimnazjalnych szkół i placówek oświatowych.  

 Kontynuując wypowiedz zgodził się z wypowiedzią radnego Grzegorz Palasza. 

Rzeczywiście  środki przekazywane z budżetu państwa na drogi są znikome. Dalej 

przekazał, iż pomimo trudnej sytuacji powiat Lęborski, w porozumieniu z gminami, 

będzie aplikował o środki z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 

Etap II Bezpieczeństwo-Dostepność-Rozwój, które mają zostać uruchomione w 2013 

roku. Ponadto przy 50% wsparciu samorządów gminach są realizowane 

modernizacje dróg powiatowych. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż modernizacja dróg 

powiatowych i sposób jej finansowania przez państwo jest ogromnym problemem. 

Przekazał, iż powiat realizuje projekty w ramach tzw. schetynówek i stara się 

łagodzić problem. W ramach zawartego porozumienia  remonty dróg sa w 50% 

finansowane przez gminy z terenu powiatu lęborskiego. Ponadto podejmowane są 

działania w celu uporządkowania sieci dróg powiatowych. Wyjaśnił, iż większość 

dróg nie ma już charakteru dróg powiatowych i stosownymi uchwałami Rady 

Powiatu tą sieć się uporządkowuje. 

 Odnosząc się do wypowiedzi radnego Mirosława Lisa poinformował, iż zaszło 

tutaj pewne nieporozumienie. Przekazał, iż fatalnym rozwiązaniem byłoby gdybyśmy 

mandat radnego wykorzystywali tylko do działania w interesie swojej gminy. 

Wyjaśnił, iż powiat największy majątek posiada w mieście. Tutaj zlokalizowane są 

szkoły ponadgimnazjalne do których uczęszczają dzieci ze wszystkich gmin, tutaj 

mieści się szpital i większa cześć dróg powiatowych. Przekazał, iż w poprzednich 

latach gminy nie były pokrzywdzone i na ich terenach powiat realizował  inwestycje. 

 Odnosząc się do wypowiedzi radnej Teresy Ossowskiej Szarej poinformował, 

iż w roku 2012 powiat Lęborski po rad pierwszy zamyka finansowanie oświaty 

otrzymana subwencją i dochodami własnymi wypracowanymi przez jednostki 

oświatowe. Poinformował, iż jest to dobry kierunek podejmowanych działań. 

Zapewnił, że system zwany siecią oświatową można w taki sposób kształtować, aby  

finansowanie oświaty zamykało się w przyznanej subwencji oraz dochodami 



własnymi poszczególnych  jednostek oświatowych. Dodał, iż przy strukturze 

dochodowej powiatu większość wpływów do budżetu zdefiniowana jest wydatkami. 

Kontynuując przekazał, iż budżet powiatu na 2012 rok jest skalkulowany do końca 

sierpnia na 35 oddziałów. Natomiast od 1 września 2012, zgodnie z przyjętymi 

prognozami, na 27-28 oddziałów.  

 Na zakończenie poinformował, iż podejmowane są działania projektowe 

mające na celu pozyskiwanie, poza subwencję oświatową alternatywnych, źródeł 

finansowani.  Realizowane przez powiat projekty powodują zwiększenie oferty 

oświatowej poprzez wprowadzenie nowych rozwiązań. 

  

 

 Radny Maciej Barański przekazał, iż w przedstawionym projekcie budżetu 

udało się zbilansować wydatki oświatowe z zaplanowaną subwencją oświatową. 

Finansowanie szkół i placówek oświatowych zamyka się w otrzymanych z budżetu 

państwa środkach. Przekazał, iż nie jest prawdą, że w budżecie powiatu nie dano na 

oświatę ani jednej dodatkowej złotówki. Poinformował, iż powiat realizuje dodatkowe 

projekty unijne, z których korzystają placówki oświatowe oraz młodzież i kadra 

nauczycielska. Realizowany jest projekt budowy sali gimnastycznej przy Specjalnym 

Ośrodku Szkolno Wychowawczy w Lęborku oraz termomodernizacji lęborskich szkół 

i placówek oświatowych. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż z subwencji oświatowej 

finansowana są również wynagrodzenia etatowych członków związków zawodowych.  

Wyraziła niezadowolenie z tego powodu. Przekazała, iż w szkołach są duże potrzeby 

i związki zawodowe nie powinny być finansowane z budżetu jednostek samorządu 

terytorialnego, tyko ze składek członkowskich. 
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 Radny Jacek Woronowicz zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 

 



 Rada w obecności 16 radnych – 15 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” zamknęła dyskusję w powyższym punkcie. 

 

Rada w obecności 17 radnych –  14 głosami „za” przy 2 głosie „przeciw”  

„wstrzymujących” podjęła uchwałę  w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Lęborskiego na rok 2012. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.15 

Interpelacje  i zapytania radnych. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż na poprzedniej sesji zło złożyła 

kilka interpelacji, natomiast odpowiedź otrzymała tylko na dwie. 

W związku z powyższym, odnosząc się do protokołu z poprzednie sesji 

poinformowała, iż plan pracy Rady Powiatu zakładał analizę sprawozdania 

finansowego z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2011 roku we wrześnie br.  

Zapytała dlaczego sprawozdanie nie zostało przedstawione na sesji. Jak stanowi 

prawo w tej mierze.  I dlaczego radni nie zostali zapoznani z oceną RIO do 

przedmiotowego sprawozdania i komentarzem Starosty do przebiegu wykonania 

budżetu. 

Kolejna interpelacja dotyczyła stanu informacji umieszczonych na BIP-e. 

Zapytała kiedy Biuletyn Informacji Publicznej będzie działał tak jak działać 

powinien.  

Następnie przekazała, iż w Biurze Rady Powiatu złożyła prośbę o 

udostępnienie informacji związanej ze skargą nauczyciela szkoły ZSE-H w Lęborku. 

W odpowiedzi otrzymała informację, że w.w pismo stanowi dokument prywatny 

dlatego nie podlega udostępnieniu. Porosiła o ustosunkowanie się do przedstawionej 

odpowiedzi w sposób prawny. 

Dalej zapytała o różnice w wysokości przyznanych środków na 

administrowanie siecią danych komputerowych i dlaczego podwyższono wysokość 

dodatku w dobie trwającego kryzysu gospodarczego  jednemu z dyrektorów.  

 



 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż radna na ostaniej 

sesji złożyła deklarację przekazania interpelacji na piśmie. Wyjaśnił, iż na te 

interpalacje, zgodnie z ustaleniami, odpowiedz została udzielona pisemnie. Do 

innych spraw radna się nie odniosła, w związku z powyższym nie udzielono na nie 

odpowiedzi. 

 

 Radny Mirosław Lis  zapytał czy zgodnie z przepisami prawa na terenie SPS 

ZOZ w Lęborku umieszczono  reklamy  firm remontujących jednostkę. Zgłosił, iż te 

reklamy zasłaniają potrzebna  informację i dezorganizują pacjentów. Dalej 

przekazał, iż  tablica SOR jest dla większości chorych niezrozumiała i należałoby 

wprowadzić inna nazwę.  

 

 

Ad.16 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż na interpelacje udzielono 

wyczerpujących odpowiedzi. Do pozostałych kwestii się nie odniesiono, ponieważ 

zgodnie ze złożoną przez radną deklaracją na ostatniej sesji, interpelacje miały 

zostać przekazane na piśmie. 

 Dalej przekazał, iż nie traktuje kontroli jako mechanizmu przeszkadzania w 

funkcjonowaniu danej jednostki lub jakiejkolwiek represji. Kontrole w jednostkach 

związanych z oświatą lub opieka społeczną mają za cel stworzenie jak najlepszych 

warunków do pracy podopiecznych i korzystania przez nich ze świadczeń danej 

jednostki. Placówki finansowane ze  środków publicznych, przechodzących przez 

budżet powiatu lęborskiego, są poddawane okresowym kontrolom. Jest to 

obowiązek powiatu, który jest wykonywany zgodnie z przyjętym planem kontroli. 

 Dalej zapewnił, iż na pytania zgłoszone na dzisiejszej sesji, które zostały w 

sposób krótki i jasny sformułowane, odpowiedzi zostaną udzielona na piśmie w 

stosownym terminie. 

 Odnośnie interpelacji radnego Mirosława Lisa Sprawy związane z 

funkcjonowaniem SPS ZOZ w Lęborku są prowadzone wyłącznie przez dyrektora 

jednostki i Starosta Lęborski nie ma wpływu na jego działania. Zapewnił, iż na 

pewno żadne przepisy nie zostały naruszone. 

 



 

Ad.17 

Wnioski i oświadczenia radnych.          

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

 Radna Teresa Ossowska Szara oświadczył, iż na poprzednie sesji 

przedstawiła interpelację, z którą zgłosili się rodzice dzieci uczęszczających do 

ośrodka. Dalej odesłała Starostę Lęborskiego do zapisów wynikających z protokołu 

XII sesji. Oświadczyła, iż w dalszym ciągu będzie kierowała, na prośbę mieszkańców 

stosowne interpelacje. Poinformowała, iż zgodnie ze statutem radni mogą składać 

interpelacje  ustnie na sesji lub w okresie między sesjami.  

 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż po przekazaniu 

materiałów do Rady Powiatu wpłynęła skarga na działanie dyrektora SPS ZOZ w 

Lęborku w związku z nie udzieleniem informacji publicznej. 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o przekazanie 

powyższej skargi do zbadania i rozpatrzenia Komisji Rewizyjnej. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie skierowała skargę do Komisji 

Rewizyjnej celem rozpatrzenia i wypracowania stosownego stanowiska. 

 

Ad. 18 

Zamknięcie obrad.   

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wobec zrealizowania porządku 

dzisiejszych obrad zamknął XIII sesje rady Powiatu Lęborskiego. 


